PO Box 40145, Bellevue WA 98015 www.rmissions.org



# 一个意外的旅程 An Unexpected Journy

RM 彩虹工程 | 2024年度事工报告 ANNUAL REPORT

#### 服務中國特殊需要兒童/青少年及家庭

Serving special needs children/youth and their families in China



# 目錄 Table of Contents

 4 年度概览
 陳頴

 Rain Chan

 12 隨著未來的腳步向前—— Wendy Qi

 14 沒有什麼是不可能的—— 伍麗瑜

 Tina Eng

 16 見證奇蹟般的改變和成長—— 洪嘉敏

 Lissa Law

 20 財政報告——Financials

# CONTENTS



#### □ 彩虹事工 2024 年度報告

#### 年度概覽

2024 年對彩虹事工而言,是充滿成長、 合作與更新異象的一年。

我們持續與香港、台灣、中國內地及美國的教會與特教機構攜手合作,推動特殊教育與信仰關懷的融合,陪伴特殊需要孩子與家庭一同成長。

這一年,我們專注於三個方向——培育特殊教育老師、支持特殊家庭、連結教會與社區,讓愛與專業在更多地方萌芽。



# Rainbow Ministries 2024 Annual Report Overview

The year 2024 was a year of growth, collaboration, and renewed vision for Rainbow Ministries. Through partnership with local and international churches, educational institutions, and special education organizations, we continued to expand our ministry impact across Hong Kong, mainland China, Taiwan, and the United States.

Our focus remained on empowering special education teachers, supporting children with special needs and their families, and building strong, faith-based community connections.

## 年度重點回顧

□ 一月

寄發 2023 年奉獻收據,向各地奉獻夥伴致謝。

培訓新進同工,強化團隊服事能量。

□ 二月至三月

與香港北角宣道會(NPAC)合作·籌備 第二屆特教老師培訓營·邀請中國內地特教老師及前線同工參加。

口 四月

與北宣合辦的 第二屆特教老師培訓營 於香港順利舉行·為特教老師提供專業進修與靈命更新的平台。

□ 五月

舉辦 國內同工團建退修會,促進團隊凝聚與心靈更新。

探訪深圳、長春、瀋陽等地工場,與校長、老師及家長們會談交流。

進行 家訪,了解學生與家庭的實際需要。

觀摩台灣各地特教機構,學習不同教育模式與經驗。

參加 香港中文大學舉辦的國際自閉症發展會議暨內地與香港自閉症教育及發展研討會,拓展國際視野。

口 六月

與北宣共同規劃 2025 年特教老師培訓營。

與 特殊需要群體福音事工 的總幹事及董事會會晤·探討 2025 年合作契機。

口 七至八月

籌備年度募款餐會,進行活動企劃、推廣與夥伴邀約。

口 九月

於 西雅圖海景酒樓 (China Harbor Restaurant) 舉辦 彩虹年度募款餐會 · 向支持者匯報事工進展並表達感謝。

口 十月

進行募款餐會的後續跟進與感謝回饋。

在 北加州灣區 舉辦 異象分享與工作報告會·讓更多人了解事工近況與未來方向。



□ 十一月

前往 南加州地區 進行異象分享與事工報告。

籌備 聖誕捐獻活動,鼓勵社群以行動回應愛。

□ 十二月

完成 2024 年工作檢討與成果報告。

訂定 2025 年事工目標 及 財政預算計畫,為新一年的服事奠定基礎。

#### 展望未來

邁入 2025 年,彩虹事工將持續努力於:

深化特教老師的專業培育與靈命支持。

強化教會、學校與特殊家庭之間的連結。

拓展亞洲與北美的跨地域合作網絡。

讓更多特殊需要的孩子與家庭、經歷信仰的愛與希望。

彩虹工程總幹事 陳穎

# Highlights by Month

□ January
Sent out 2023 donation receipts to supporters and partners.
Conducted training sessions for newly joined coworkers to strengther ministry capacity.
☐ February – March
Partnered with North Point Alliance Church (NPAC) in Hong Kong to plan the 2nd Special Education Teachers Training Camp for field state and special education teachers from China.
□ April
Successfully co-hosted the 2nd Special Education Teachers Training Camp in Hong Kong with NPAC, offering professional development and spiritual encouragement to educators serving students with special needs.
□ May
Organized a team building and retreat for field staff to foster unity and refreshment.
Conducted field visits to Shenzhen, Changchun, and Shenyang meeting with school principals, teachers, and parents to discuss future ministry cooperation.
Carried out home visits to families of children with special needs.
Visited and observed various special education institutions across Taiwan to learn from their models and best practices.
Participated in the International Conference on Autism Development and the Mainland-Hong Kong Symposium on Autism Education and Development at The Chinese University of Hong Kong.
□ June
Began planning the 2025 Special Education Teachers Training Campwith NPAC.
Held meetings with the Director General and Board Members of the Gospel Ministry for Special Needs Groups to explore collaborative opportunities for 2025.

July – August	
ocused on preparations for the coordination, promotion, and donor	e Annual Fundraising Dinner, including rengagement efforts.
] September	
•	draising Dinner at China Harbor Restaurant ns with our supporters and sharing ministry
] October	
Conducted post-event follow-up an	d donor appreciation outreach.
hared ministry vision and work repo rancisco Bay Area.	rts with churches and supporters in the San
] November	
Continued ministry sharing in Southe church partners.	ern California, meeting with supporters and
aunched preparations for the Chris	tmas Giving Campaign.
] December	
Completed the 2024 annual ministry	review and performance evaluation.
et 2025 ministry goals and finalized	the financial budget for the coming year.

### **Looking Ahead**

As we step into 2025, Rainbow Ministries remains committed to:

Empowering special education teachers through continuous training and mentorship.

Building stronger networks between Christian communities and special education institutions.

Expanding ministry impact through strategic partnerships across Asia and North America.

Bringing the hope and love of Christ to more families with children who have special needs.

Rain Chan
Executive Director



















Dear friends and supporters of Rainbow Missions family

My name is Wendy Qi. It has been my privilege to serve on the Rainbow Missions board since 2020. This year, I am honored to become the new chairman of Rainbow Missions organization. Rainbow Missions has been faithfully serving the disabled children and family in China for the last 20 years! Many lives have been transformed because of your financial and prayer support!

We have witnessed God's blessing demonstrated in many areas. Throughout COVID, God has continuously blessed RM in our annual funding raising events. He has provided RM with strong field staff so we can stay connected with our local organizations, students, and families during the difficult time. He has blessed us with strength and resilience, most importantly our faith in Him as we walked with Him.

As we look forward to 2025, we are excited to continue partnering with our field organization such as HK North Point Alliance Church to provide training program for special education teachers from the field. Besides the training program, in 2025, we will invite all the parents and special needs children to attend the gospel camp in HK – our first gospel camp! In addition to strengthening our partnership with existing organizations in China and HK, we are also exploring options to expand our services locally by connecting with local nonprofit organizations serving children in similar needs here in Greater Seattle area.

God has been faithful to Rainbow Missions for last 20 years as we travelled with Him meeting and serving people who have special needs physically, mentally, and emotionally. As we are moving forward, there is so much more work to do to Glorify God's Love and Grace.

On behalf of entire board and staff, I want to thank for your continued prayer and financial support! We look forward to seeing all of you at our 20th anniversary celebration dinner event in Sept. Thank you!



親愛的彩虹使命大家庭的朋友與支持者們:

您們好! 我是Wendy Qi,自2020年以來,很榮幸能夠在彩虹使命 (Rainbow Missions) 董事會中服事。今年,我更蒙恩被邀請擔任彩虹使命的新任主席,深感 榮幸。

過去20年來·彩虹使命忠心地服事中國的身心障礙兒童及其家庭!許多生命因著您們的奉獻與代禱而得著翻轉!

我們見證了神在許多方面的恩典。即便在新冠疫情期間‧神仍不斷地保守與賜福 彩虹使命的年度籌款事工‧也為我們預備了堅強的前線同工‧使我們在困難的時 刻仍能與當地的機構、學生和家庭保持緊密聯繫‧祂賜下力量與韌性‧更堅固了 我們在同行路上的信心。

展望2025年,我們滿懷期待地持續與前線機構合作,例如與香港北角宣道會攜手,為特殊教育老師提供專業培訓課程。除了培訓計畫外,2025年我們也將首次邀請所有家長與特殊需要孩子參加在香港舉辦的福音營會——我們的第一個福音營!除了加強與中國及香港現有機構的合作關係外,我們也在探索拓展本地事工的可能性,期盼能與大西雅圖地區服務相似特殊需求兒童的非營利組織建立連結。過去20年,神一直信實地帶領著彩虹使命,使我們能夠與祂同行,去關懷、服事那些身心靈有特殊需要的人。隨著未來的腳步向前,我們還有更多的事工需要努力,只為彰顯神的愛與恩典。

謹代表全體董事會與同工·衷心感謝您們一直以來的代禱與奉獻支持!我們期待在九月的20週年慶祝晚宴上與您們相見。謝謝您們!

Wendy Qi /董事 Board Member

身為彩虹使命(RM)董事會的一員,我很榮幸總是能第一時間聽到,您我一同支持的中國項目與學生如何豐富了生命,幫助許多身心障礙者變得更加自立。其中最令人振奮的消息之一,就是長春自閉症中心於2024年新開設了一家咖啡廳。學生們在這裡學習烹飪及餐飲服務技能,學習如何與顧客互動,以及成為一名負責任員工所需具備的素養。這個項目為學員們帶來了希望,也讓他們感受到自豪與成就,並為他們開啟了新的機會。我們親眼看見,只要神掌權,沒有什麼是不可能的。在2024年年底,我們睿智且堅定的RM董事會主席Craig Walker,在帶領我們七年之後卸下了這個職務。神讓他明白,祂在別的地方還有新的計劃為他預備,Craig的離開,讓我們萬分不捨。在他的帶領與指導下,董事會成員Wendy Qi將於2025年接任新任主席。我們由衷感謝Craig這些年來以敬虔的心智帶領彩虹使命,也期待神繼續在未來的日子裡,親自引領我們董事會的每一步。

As one of the RM board members, I've had the privilege of being one of the first to hear how programs and students you and I support in China are enriching lives and helping many with disabilities become more self-sufficient. One of the most exciting was the opening of a café, an extension of Changchun's autism center, in 2024. Students are learning culinary and other food service skills, how to deal with the public, and what it takes to be a responsible employee. The program brought hope and a sense of pride and accomplishment to the trainees and opened the doors to new opportunities. As we have seen, nothing is impossible when God is in charge.

At the end of 2024, our wise and unfaltering RM Board chairman, Craig Walker, stepped down after 7 years of leadership. God made it clear He has other plans for him, and we will miss him. Craig mentored board member Wendy Qi to take over as chair in 2025. We appreciate all Craig did to steer Rainbow Missions in a godly manner, and we look forward to how God will continue to lead the Board in the years ahead.

伍麗瑜 Tina Eng /董事 Board Member



## 見證奇蹟般的改變和成長

這是我作為 RM 董事會成員的第六年,在這段時間裡,我深刻經歷了神的大能和奇妙的時機,見證了 RM 所完成的一切。今年,我們正在慶祝 RM 成立 20 週年,二十年來,我們一直致力於幫助和支持有需要的殘障兒童,如今,我們開始看到我們努力的果實——許多曾受我們資助的孩子,如今也在幫助和資助其他有需要的人。 在我們支持的孩子身上,我們見證了奇蹟般的改變和成長,也看到越來越多的心靈歸向耶穌——這一切都在神的計畫之中。通過 RM,神教導我相信祂的聖潔,並信靠祂對每一個靈魂的奇妙旨意。回應祂的呼召,我們便得以進入祂的同在,與祂一同經歷豐收的喜樂。 無論是在前線服事、籌款努力,還是那些在神完美的時機裡「剛剛好」加入我們的同工身上,我都看到神奇妙的安排。我邀請你考慮以某種方式加入我們,成為神計畫的一部分。

This is my 6th years as a member of the RM board and I have experienced God's almighty timing and power in all that RM has accomplished in that time. This year, we are celebrating 20 years of helping and supporting the disabled kids in the field and we are starting to see the fruits of our labor. Many of those that we sponsored are helping and sponsoring others' in need. The miraculous changes and improvements we see in the kids we support and the hearts we turn toward Jesus are all in God's planning. God has taught me through RM to believe in his Godliness and trust in his ultimate design for each soul he saves. By answering his calling, we are privileged to be in his presence and experience the harvest with him. I see that in the field, in our fundraising efforts and in the various "just in time" co-workers that join us in God's perfect timing. I invite you to consider joining us in some way to be part of God's plan.

洪嘉敏 Lissa Law / 董事 Board Member



#### **2024 Financial Summary**

2024 INCOME 經費收入	Total with in-kind 收入包括志工服務		Percentage 百分比	 tual 金 錢收入	In-kind Volunteer 志工服務價值		
Fundraising Event							
籌款活動	\$	267,516	68%	\$ 258,201	\$	9,315	
Individual Giving		,				,	
個人募捐	\$	61,178	16%	\$ 57,028	\$	4,150	
Church Giving							
教會捐款	\$	33,989	9%	\$ 33,989	\$	-	
Corporate Giving							
企業捐款	\$	13,978	4%	\$ 13,978	\$	-	
Foundation Giving							
基金捐款	\$	13,868	4%	\$ 13,868	\$	-	
In-Kind Donation							
实物捐赠	\$	400	0%	\$ 400	\$	-	
Total	\$	390,929	100%	\$ 377,464	\$	13,465	

(= th.t.)	Total with in-kind		Percentage	Actual		in-kind	
2024 Expenditure 經費支出	支出1	包括志工服務	百分比	金錢支出		志工服務價值	
Field Visit							
工场探訪(受助機構探訪,家庭探							
訪,個人輔導服務)	\$	42,516	14%	\$	42,516	\$	-
China Ministry							
中國事工(國内同工,學生支援,							
節日活動費用,經濟扶助)	\$	56,452	19%	\$	56,452	\$	
Fundraising Events		-					
籌款活動	\$	34,459	12%	\$	25,144	\$	9,315
Education Program							
助學計劃(學費資助,物理冶療及							
語言冶療等資助)	\$	109,462	38%	\$	109,462	\$	
Administrative (Payroll, Rental,							
Utilities, Taxes, etc)							
行政費(員工薪金,租金,雜費,							
稅務等)	\$	39,481	13%	\$	35,331	\$	4,150
Development (Training,							
communications, outreach, etc)							
機構發展(訓練員工、資訊傳							
遞、外展等)	\$	12,456	4%	\$	12,456	\$	-
	_						
Total	\$	294,827	100%	\$	281,362	\$	13,465



